
Solrød Svømmeklub – Mødereferat 5. december 2023 
Konkurrenceudvalg 
  
   
Sted: Solrød Idrætscenter 

Tid: 4. december 2023 kl. 18:45- 

Tilstede: Henrik Hartvig, Frederik Troulsen & Claus Bøtcher 

Afbud: - 

Referat 

Det vedtages at der indstilles til bestyrelsen at følgende opgaver ligger under konkurrenceudvalget: 

• Indhold underpunkt ”Konkurrence” på hjemmesiden. 

• Understøtte Cheftræner i valg af stævner 

• Planlægning af træningslejr 

• Planlægning af Klubmesterskaber 

• Planlægning af Forbundsstævner og Invitationsstævner – sammen med andre udvalg 

• Forslag til bestyrelsen, der i den ene ende af skalaen kan fastholde ældre svømmere og i den anden 

ende af skalaen gør det attraktivt og sjovt at blive konkurrencesvømmer 

 

Alle trænere i konkurrenceafdelingen bør være en del af dette udvalg. 

Flere medlemmer er ønsket i udvalget – Hvem forsøger at hverve? 

På næste fællesmøde opfordres til at melde sig ind i udvalget, hvis man ønsker at bistå i dette udvalg. 

 

Vi ønsker fremadrettet at bruge klubbens hjemmeside til mere information i konkurrenceafdelingen. Blandt 

andet indstilles der til at ”Official og Stævneudvalg” – efter ’Viborgmodellen’ oprettes events på 

hjemmesiden og svømmerne tilmelder sig via link på hjemmesiden. Herved opnås én samlet 

tilmeldingsplatform. Forældre kan melde ind om de kan være officials eller holdledere.  

Trænerens arbejde lettes i forhold til tilmeldingsfrister og hvem der skal tilmeldes hvornår. Official og 

stævneudvalget har et samlet overblik over hvem der har tilmeldt sig. 

Henrik sørger for at udfærdige en stævneplan for 2. halvår. Claus opdaterer den og får den lagt på 

hjemmesiden så alle kan se hvornår der er stævner og hvem der skal deltage. 

Ydermere laver vi små håndbøger om eksempelvis: 

• Hvad det vil sige at være konkurrencesvømmer 

• Forventninger til økonomi og forældre 

• Stævnehåndbog 

 

Håndbøger udfærdiges med inspiration fra Svøm Slagelse Korsør samt Viborg Svømmeklub. 

 

Det er udvalgets vurdering at vi pt. er for umodne til at lave eget invitationsstævne. Alle udvalg skal være 

funktionelle før vi kan gå i gang. For at kunne generere et overskud, skal planlægningen af stævnet være på 

plads først. Det nytter ikke at asfaltere imens vi kører. Særligt i et marked med mange udbydere. 
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Det aftales at klubmesterskaber i indeværende sæson laves henover 3 fredage i foråret fra 18.30-21.00. 

Næste sæson (2024/25) benyttes dage i november/december til klubmesterskaberne. 

For at modnes stævneafholdelse kontakter Henrik Svømmeforbundet v/Thomas Stub imens Claus kontakter 

John Ericshen – om der er nogle mesterskaber vi kan afholde i efteråret 2024. Der er ingen økonomi i dette, 

men der kommer et setup, hvor vi kan være med som føl og lære. 

Ydermere har vi ønsket at få et midtvejsmøde i venskabsstævnet. Vores eget stævne havde nogle 

børnesygdomme og vi vil opfordre til at vi i klubberne hjælper hinanden med de forskellige poster så vi kan 

lære hinanden op i eksempelvis teknik, sekretariat osv. 

Vi foreslår at venskabsstævne i Solrød afholdes Lørdag den 23. november 2024 – og søger om lukning af 

hallen denne dag. 

Desuden, lukning af svømmehal på de dage hvor vi kan assistere svømmeforbundet med et stævne, 

sandsynligvis Regionalt Børnestævne 26.-27. oktober 2024. 

 

Træningslejr i marts er planlagt, men Træner nr. 2 udestår fortsat. Emne er in scope og interesseret, men det 

har ikke været muligt at finde en dag til at aftale vilkår. Claus deltager som holdleder på træningslejren. 

Claus’ kone Karina er med som ledsager til Claus for egen regning, og indgår ikke i teamet omkring holdet.  

Der skal til træningslejr i 2025 arbejdes på en anden holdleder, for at sikre at flere i klubben forstår og kan 

udføre jobbet hen over en længere periode som en træningslejr er kontra et stævne på 1-2 dage. 

Separat møde afholdes i forhold til fastholdelse af ældre svømmere.  

Det er vigtigt for kulturen, at de yngre svømmere har nogle at se op til og kan lære af. De seneste sæsoner, 

har vi hvert år mistet flere ældre svømmere hvorfor vi ser det som en topprioritet for udvalget at finde 

metoder til fastholdelse med bestyrelsens accept. De yngre svømmere har en bred forældrekreds der virker 

til at være sammentømret og kan bære sig selv med relativ få indsatser fra konkurrenceudvalget. 

En kort brainstorming af forslag kunne være: 

• Boblehold efter konkurrencesvømningen 

• Udlandsture – Tyskland / Sverige. Konkret har Roskilde forespurgt om vi kan lave noget sammen for 

de større svømmere. 

• Særligt kontingent for svømmere der har optjent ’loyalitet’ (seneste 5 år i klubben, efterskole år 

undtaget) 

o ½ kontingent for svømmere på sidste år af deres ungdomsuddannelse, men egenbetaling af 

startgebyrer 

• Træningsfællesskaber med nærtliggende klubber 

Der arbejdes videre mere konkretisering af brainstorming og der kan måske findes flere forslag. 

På førstkommende bestyrelse beder udvalget om accept fra bestyrelsen til at undersøge mulige 

træningsfællesskaber. 


